
Eerste Kamer der Staten-Generaal 1 
Zitting 1977-1978 Nr. 14 

14 179 Wijziging van de Vleeskeuringswet 

VOORLOPIG VERSLAG VAN DE VASTE COMMISSIES VOOR VOLKSGE 
ZONDHEIO EN MILIEUHYGIËNE EN VOOR LANDBOUW EN VISSERIJ' 
Vastgesteld 28 oktober 1977 

' Samenste l l ing : Volksgezondheid en Milieu
hygiëne: Lamberts (PvdA), Versloot (PvdA) 
(voorzi t ter) , Van der Werf-Terpstra (CDA). Eij-
sink (CDA), De Jong (VVD), Zoutendi jk (VVD), 
Tr ip (PPR), Kremer (CPN), Meu leman (SGP), 
Van der Jagt (GPV). Vogt (PSP), Mans (BP). 
Landbouw en Visserij: Steigenga Kouwe 
(PvdA), Mo l (PvdA), Mertens (CDA) (voorzit ter), 
Heij (CDA), Baas (VVD), Sch l ingemann (VVD), 
Van Waterschoot (PPR), Kremer (CPN), Meule 
man (SGP), Van der Jagt (GPV), Vogt (PSP), Ma 
r is(BP). 

Algemeen beoordeelde men de in het wetsontwerp voorgestelde wijzigin
gen positief, omdat aan een verouderde, gecompliceerde situatie een eind 
zal worden gemaakt. 

De leden van de fractie van het CDA. betreurden het intussen ernstig, dat 
een doeltreffend, efficiënt beleid allerminst wordt bereikt, aangezien slechts 
incidenteel verbetering wordt aangebracht in de Vleeskeuringswet en de 
Warenwet thans onbesproken blijft, waarbij de Rijksdienst niet vooruitloopt 
op de bestuurlijke organisatie van de nieuwe integratie c q coördinatie. Zijn 
de bewindslieden bereid de noodzakelijke coördinatie te bevorderen, c.q. de 
aandacht van hun opvolgers voor deze problematiek te vragen' 

De leden van de fractie van de VVD. vroegen in dit verband, of er een ge
richte studie komt inzake integratie van de dienst van keuring van waren en 
van de vleeskeuringsdienst. Zo neen, waarom niet en zo ja, wanneer? 

Voorts gaven de leden van de fractie van het CDA. te kennen, dat de fi
nanciële consequenties voornamelijk bij export hen met zorg vervulden. Er 
zal een duidelijke lastenverzwaring optreden, omdat het huidige exporttarief 
alleen gebaseerd is op de kosten voor de keuring van geslachte dieren. De 
gevolgen zullen zijn: 

a. verslechtering van de exportpositie (meer dan de helft van het varkens
vlees wordt geëxporteerd); 

b. het niet denkbeeldige gevaar, dat slachtdieren in toenemende mate le
vend worden geëxporteerd om het keurloon te ontlopen, met alle daaraan 
verbonden gevolgen voor de bezetting van de slachtcapaciteit en de werkge 
legenheid. 

Een oplossing zou kunnen zijn, dat deel van het keuringstarief dat betrek
king heeft op het repressief-toezicht in Nederland en de heffing ten behoeve 
van de herstructurering van het slachthuiswezen bij export te restitueren. 
Zijn de bewindslieden bereid de totstandkoming van een zodanige regeling 
te bevorderen? Zijn de bewindslieden voorts niet van oordeel, dat de ver
schillen in keuringstarieven in de EEG ten nadele van de Nederlandse export 
zullen uitvallen? Willen de bewindslieden de verschillende in de EEG-landen 
geldende tarieven voor keuring aan de Kamer overleggen? 
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Deze leden onderschr i jven de inhoud en strekking van de bij de openbare 
beraadslaging in de Tweede Kamer aangenomen motie, die was ingediend 
door de leden Tu i jnman, Portheine, Voor tman, Geurtsen en Rietkerk. Heb
ben de bewindsl ieden de mogel i jkheden van de ui tvoer ing van deze motie 
reeds onderkend? De leden van de fractie van de V.V.D. sloten zich bij deze 
laatste vraag aan. 

De leden van de fracties van de P.v.d.A. en de V V D . zouden gaarne verne
men, of de Regering bli jft bij haar toezegging de schade, geleden ten gevol
ge van de boycot van artikel 8 van de Vleeskeuringswet voor haar rekening 
te nemen. Zij zouden overigens gaarne meer inzicht ontvangen in de schade, 
die de gemeenten ten gevolge van deze boycot hebben geleden. 

De leden van de fractie van het C D A . v roegen, of de bewindsl ieden be
reid zijn de overgangsbepal ingen voor de gemeenten nader te concretiseren 
en of zij bereid zijn de termi jnen van genoemde bepalingen nader aan te dui
den. 

De leden van de fractie van de P.v.d.A. stelden vervolgens nog de volgen
de v ragen: 

Hoe denkt men de te verwachten verschuiv ingen in de werkgelegenheid 
bij de gemeentel i jke keuringsdiensten in de verschi l lende delen des lands op 
te vangen? 

Hoe denkt men het waardeloos worden van investeringen in het westen 
des lands en de te verwachten noodzaak tot u i tbreid ing van gebouwen en 
personeel in de veeteeltgebieden op te vangen? 

Heeft de Regering een opzet t.a.v. hier noodzakeli jke planning in overleg 
met de betrokken gemeenten? 

De fractie van de B.P. bracht voorts in her inner ing, dat bij de behandel ing 
van dit we tson twerp in de Tweede Kamer door de heer Voor tman c.s. een 
mot ie was ingediend met betrekking tot noodslachtplaatsen. De Kamer heeft 
vervolgens deze motie op verzoek van de heer Voor tman van de agenda af
gevoerd, omdat de Staatssecretaris onder meer een toezegging had gedaan 
tot het verstrekken van andere informatie omtrent de noodslachtplaatsen-
voorziening (Handel ingen, zitt ing 1977, blz. 299). Deze fractie zou gaarne ver
nemen, of de toegezegde informat ie reeds verstrekt kan worden en zo neen, 
wanneer dit zal kunnen geschieden. 

De leden van de fractie van de V V D . stelden tenslotte de vraag, of de Re
gering de invoer ingsdatum 1 januari 1978 nog haalbaar acht. 

De voorzit ter van de vaste Commissie voor Volksgezondheid en 
Mi l ieuhygiëne, 
Versloot 

De voorzit ter van de vaste Commissie voor Landbouw en Visseri j , 
Mertens 

De grif f ier voor dit wetsontwerp , 
Ploos van Amstel 
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